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§ 17
Toimenpiteiden aloittaminen Yyterinsantojentien mutkan korjaamiseksi, valtuustoaloite, 
Arto Nurmi

PRIDno-2022-641

Valtuutettu Arto Nurmi jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite:  Toimenpiteiden aloittaminen Yyterinsantojentien 
mutkan korjaamiseksi

Yyterinsantojentien ja VT2 liittymän muutostyössä muutamia vuosia sitten syntyi 
ongelmallinen mutka, jossa on ollut useita ulosajoja tai ns. "läheltä piti" -tilanteita. 

Kyseinen mutka on liian jyrkkä, kallistaa ulospäin ja tie on melko kapea.  Tietä pitkin 
on melko runsaasti liikennettä ja sitä käyttää esimerkiksi linja-autot ja karavaanarit.

Mutka on yhdystiessä selvästi epäonnistunut.  Mikäli kyseisen mutkan tarkoitus näin 
"jyrkkänä" on hiljentää ajoneuvojen nopeuksia ennen risteystä, on kuitenkin väärin 
ajatella lisätä liikenneturvallisuutta onnettomuusalttiutta lisäävällä tierakenteella. 
Kyseisellä alueella on valtatiellä 60 km/h rajoitus ja risteykseen on hyvä näkyvyys. 
Mutkan ahtaudesta kertoo sekin että kesäaikaan mutkan sisäpuolelta leviää runsaasti 
irtosoraa asvaltin päälle erityisesti pitkien ajoneuvojen tai ajoneuvoyhdistelmien 
renkaiden käydessä kestopäällysteen ulkopuolella.

Kyseisen tien valaisintolpat voisivat myös sijaita toisella puolella ajorataa ainakin 
mutkaosuudella. Tämän hetkinen sijainti on suoraan mahdollisessa ulosajokohdassa.

Tällä aloitteella esitetään että kaupunki ryhtyy tarvittaviin toimiin kyseisen tieosuuden 
kohdan korjaamiseksi.  

Arto Nurmi, valtuutettu (ps.)"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 18
Meri-Porin palvelualueen koulupiiriraja Enäjärven koulun osalta muutettava entiselleen, 
valtuustoaloite, Heidi Sakari

PRIDno-2022-642

Valtuutettu Heidi Sakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"  Valtuustoaloite

Meri-Porin palvelualueen koulupiiriraja Enäjärven koulun osalta muutettava 
entiselleen 

Sivistyslautakunta päätti hyväksyä 7.12.2021 kokouksessaan Enäjärven koulupiirin 
rajamuutoksen niin, että osa alueen lapsista tulisi aloittamaan ensimmäisen luokan 
2022 syksyllä Meri-Porin yhtenäiskoulussa ja osa ekaluokkalaisista aloittaisi Enäjärven 
koulussa.  

Tämä koulupiirirajan muutos ei tue perusopetuslakia pykälää 6, “Opetus tulee 
kunnassa järjestää siten, että oppilaiden matkat ovat asutuksen, koulujen ja 
muiden opetuksen järjestämispaikkojen sijainti sekä liikenneyhteydet 

 huomioon ottaen mahdollisimman turvallisia ja lyhyitä”. 

Lisäksi muutos ei tue Enäjärven alueen elinvoima-, eikä pitovoimatekijöitä. Alueen 
kehityksen ja tulevaisuuden kannalta on tärkeää, että koulun oppilasmääriä tuetaan.  

Heidi Sakari (ps.) 

Porin kaupunginvaltuutettu  

Pori 31.1.2022 "

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 19
Ruosniemessä sijaitsevan Ylikyläntien hidastaminen, valtuustoaloite, Jani-Petteri Pajukoski

PRIDno-2022-643

Jani-Petteri Pajukoski jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite.

Ruosniemessä sijaitsevan Ylikyläntien hidastaminen Ruosniemen koulun kohdalla 
väliltä Ruosniementie-Telinkuja.

Valtuutetun suomin oikeuksin teen valtuustoaloitteen Ylikyläntien hidastamisesta 
Ruosniementien päästä Telinkujalle asti. Koululta tulee tie Ylikyläntielle, mikä 
laskee mäen päältä. Samassa kohtaa suojatie, jota useat koululaiset kulkevat. Tien 
toisella puolella viistoon on linja-autopysäkki, mitä Hyvelässä asuvat käyttävät!

Liikenne on suhteellisen vilkasta.

Ehdottaisin, että alueelle laitetaan 30km/h nopeusrajoitus ja huomiota herättävät 
kyltit.

Jani-Petteri Pajukoski"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 20
Porin kaupungin toimittava pelastajakoulutuksen aloittamiseksi Porissa, valtuustoaloite, 
useat valtuustoryhmät, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa Ranta

PRIDno-2022-644

Useat valtuustoryhmät, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa Ranta 
jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porin kaupungin toimittava pelastajakoulutuksen aloittamiseksi Porissa.

Suomeen tarvitaan vuoteen 2030 mennessä arviolta 2500 uutta pelastusalan 
operatiivista ammattilaista.

Porissa on 38 hehtaarin pelastusharjoitusalue, josta on kuusi hehtaaria rakennettu. 

Arvioituun pelastusalan operatiiviseen ammattilaisten määrään tarvitaan koulutuksen 
aloituspaikkojen lisäystä.

Esitämme, että vaikka Pori menetti nyt ruotsinkielisen pelastajakurssin aloittamisen, 
on syytä jatkaa neuvotteluja ja selvityksiä pelastajakoulutuksesta vastaavien tahojen 
Pelastusopiston ja mahdollisten yhteistyökumppanien, Satakunnan pelastuslaitoksen 
sekä Länsi-Suomen pelastusharjoitusalueen kanssa, mahdollisuudesta järjestää 
alueellinen pelastajakoulutus tulevaisuudessa Porissa. Porissa on hyvät edellytykset 
kyseiseen alueelliseen koulutukseen harjoitusalueen myötä. Toteutuessaan se toisi 
Poriin työpaikkoja ja opiskelijoita.

Porissa 31.1.2022

Vasemmiston valtuustoryhmä

Raisa Ranta

Tapio Furuholm

Mika Aho

Emma Hesso

Jaakko Jäntti

Antero Kivelä

Jani-Petteri Pajukoski

Markku Tanttinen

Sosiaalidemokraattinen valtuustoryhmä 

Kokoomuksen Porin valtuustoryhmä

Perussuomalaisten Porin valtuustoryhmä

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä 

Porin vihreä valtuustoryhmä 

Keskustan valtuustoryhmä"
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Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 21
Enäjärven koulun ja Meri-Porin yhtenäiskoulun lähikoulu rajojen palauttamiseksi 
ennalleen, valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Mika Aho

PRIDno-2022-645

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Mika Aho jättivät kaupunginvaltuuston 
kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite Enäjärven koulun ja Meri-Porin yhtenäiskoulun lähikoulurajojen 
palauttamiseksi ennalleen.

Sivistyslautakunta on päättänyt muuttaa Enäjärven koulun ja Meri-Porin 
yhtenäiskoulun lähikoulurajoja alkaen vuoden 2022 aloittavasta ykkösluokasta.

Rajojen muuttaminen kuitenkin aiheuttaa pienille aloittaville koululaisille 
huomattavasti vaarallisemman, riskialttiimman ja pidemmän koulumatkan. Lähikoulu-
periaatteella tämä on kuitenkin estettävissä.

Esimerkiksi Pomontien läheisyydestä kouluun lähtevä ekaluokkalainen pääsee 
lähikouluunsa Enäjärvellä 400 metrin matkalla ja joutuu ylittämään vain yhden tien ja 
loppumatkan saa kulkea kevyenliikenteenväylää pitkin.

Meri-Porin yhtenäiskouluun mennessään hän joutuu kulkemaan lyhintä reittiä 2,2 
kilometriä Enäjärven pienillä teillä autotien reunaa, ylittäen useamman isontien ja 
myös rautatien. Kevyenliikenteenväylää pitkin koko matkan kuljettaessa 
koulumatkasta tulee entistä pidempi, jo hyvin lähelle 3 kilometriä, taikka jopa yli, 
jolloin hän kuuluukin jo kuljetuksen piiriin.

Kyseisten koulurajojen siirtämiseen liittyy myös muita sosiaalisiin suhteisiin ja 
perhekokonaisuuksiin liittyviä epäkohtia.

Valtuustoaloitteena siis pyydän kyseisten koulurajojen palauttamista ennalleen 
turvallisuuden ja inhimillisyyden nimissä jo 2022 aloittavien ykkösluokkalaisten 
kohdalla.

Porissa 31.01.2022

Mika Aho

Kaupunginvaltuutettu, vas

Muut allekirjoittajat:

Tapio Furuholm, vas

Raisa Ranta, vas

Emmastiina Hesso, vas"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 22
Enäjärven koulun kentän muuttaminen nykyaikaiseksi lähiliikuntapaikaksi, valtuustoaloite, 
useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Mika Aho

PRIDno-2022-646

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Mika Aho jättivät valtuuston 
kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite Enäjärven koulun kentän muuttaminen nykyaikaiseksi 
lähiliikuntapaikaksi.

Enäjärven koulun vieressä oleva kenttä on kunnoltaan päässyt rapistumaan huonoon 
kuntoon. Kentällä sijaitsee nykyisin jääkiekkokaukalo, hiekkakenttä ja pieni kuntopolku 
viereisellä metsäsaarekkeella.

Jääkiekkokaukalo on päässyt rapistumaan niin huonoon kuntoon, että se on jopa 
turvallisuusriski luistelijoille ja kaukalon suojaverkot eivät enää suojaa kaukalon 
ulkopuolella luistelijoita, eikä kaukalon läheisyyteen parkkeerattavia autoja. Talvisin 
kaukalo ja kaukalon vieressä oleva kenttä jäädytetään ja siinä käy päivittäin paljon 
luistelijoita taaperosta vaariin.

Hiekkakenttä on päässyt kulumaan monesta eri syystä sellaiseksi, että kesällä 
pienelläkin sateella siitä tulee lähinnä kurakenttä. Esimerkiksi minkäänlaista 
yleisurheilumahdollisuutta kentällä ei enää juurikaan ole, edes koululaisten käyttöön.

Viereiseen metsäsaarekkeeseen rakennettiin pieni kuntopolku, mutta senkin kunto on 
jo päässyt rapistumaan.

Enäjärven koulun kentälle voisi perustaa ympärivuotiseen käyttöön soveltuvan kaikille 
suunnatun lähiliikuntapaikan korvaamalla kaukalon esimerkiksi monitoimikaukalolla, 
minkä voisi talvella jäädyttää ja kesällä käyttää esimerkiksi koripallon taikka 
kaukalojalkapallon pelaamiseen. Kentälle mahtuisi lisäksi myös ulkokuntosali ja vaikka 
leikkipaikka perheen pienemmille. Uudistuksessa tulee huomioida myös se, että 
talvisin kaukalon viereen voidaan jäädyttää luistelualue muille kuin kaukalossa 
luisteleville ja kiekkoileville. Avoimelle kentän osalle tulisi myös järjestää esimerkiksi 
koululiikuntaan sopivaa aluetta, yleisurheilulajien, palloilulajien taikka muiden 
koululiikuntamuotojen suorittamiseen kesä aikana.

Kuntopolkua tulisi samalla myös kunnostaa asianmukaiseksi.

Alue tulisi myös turvallisuuden ja kunnossapysymisen vuoksi tehdä sellaiseksi, että 
sinne ei pääse esimerkiksi autolla taikka muilla moottoriliikennevälineillä. Kentän ja 
koulun väliin mahtuu / jo on pieni parkkipaikka. Parkkipaikka tulisi kuitenkin 
kunnostaa ja tehdä se selkeämmäksi esimerkiksi opastein.

Vastaavanlaisia pieniä lähiliikuntapaikkoja on jo tehty Porin keskustan lähialueille 
useita ja nyt olisi jo aika tehdä sellainen ensimmäinen hieman kauemmaksikin 
keskustasta.

Porissa 31.01.2022

Mika Aho
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Kaupunginvaltuutettu, Vas

Muut allekirjoittajat:

Tapio Furuholm, vas

Raisa Ranta, vas

Emmastiina Hesso, vas"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 24
Porin vammais- ja vanhusneuvostoille myönnetään suora myös aloitteenteko-oikeus 
kaupunginvaltuustossa, valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja 
Juha Kantola

PRIDno-2022-648

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Juha Kantola 
jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porin kaupunginvaltuusto hyväksyi valtuustoaloitteen, jossa nuorisovaltuustolle 
annettiin suora aloiteoikeus.

Esitämme, että Porin vammais- ja vanhusneuvostoille myönnetään myös suora 
aloitteenteko-oikeus kaupunginvaltuustossa ja se vahvistetaan hallintosäännössä.

Juha Kantola

Kaarina Ranne"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus


	Pöytäkirja
	§ 1 Kokouksen laillisuuden ja p&auml;&auml;t&ouml;svaltaisuuden toteaminen
	§ 2 P&ouml;yt&auml;kirjan tarkastus
	§ 3 Nuorisovaltuuston edustus toimielimiss&auml; 2022
	§ 4 Sosiaali- ja perhepalveluiden kahdeksan sosiaality&ouml;ntekij&auml;n ja 3 sosiaaliohjaajan viran perustaminen
	§ 5 Kaupunginhallituksen talousarviomuutos vuodelle 2022, ekosysteemisopimus
	§ 6 Isom&auml;en eli 32. kaupunginosan urheilukeskusta koskeva asemakaavan muutos 609 1747
	§ 7 Kerrostalotonttien Aittaluoto 609-7-3-2 ja 3 vuokrasopimuksien uusiminen tai tonttien myyminen, Asunto Oy Varvinhaka
	§ 8 Kiinteist&ouml; Oy Porin Winnova/ Professorintie 5 kiinteist&ouml;kokonaisuuden peruskorjauksen toteutus leasing-ratkaisulla / Sijaantulosopimus
	§ 9 Valtuustoaloitteiden raportointi, syyskausi 2021
	§ 10 Hallintos&auml;&auml;nn&ouml;n muuttaminen
	§ 11 Nuorisovaltuuston suora aloiteoikeus, valtuustoaloite, Henna Kyh&auml;
	§ 12 Noormarkun kulttuuritalon (Myllykartano) l&auml;mmitysj&auml;rjestelm&auml;n muuttaminen, valtuustoaloite, Markku Tanttinen
	§ 13 Kulttuuritalo Myllykartanon peruskorjaus Noormarkussa, valtuustoaloite, ensimm&auml;inen allekirjoittaja Jarno Joensuu
	§ 14 Omaishoitajille yksil&ouml;llinen kehitt&auml;missuunnitelma ja valmentava koulutus, valtuustoaloite, Niko Viinam&auml;ki
	§ 15 Ty&ouml;llist&auml;misen edellytysten vahvistaminen teknisell&auml; toimialalla, valtuustoaloite, Porin Sosialidemokraattinen valtuustoryhm&auml;, ensimm&auml;inen allekirjoittaja Erno V&auml;lim&auml;ki
	§ 16 Kuninkaantien avaaminen yksityisautoilijoille Keskusaukion kohdalta, valtuustoaloite, Niko Viinam&auml;ki
	§ 17 Toimenpiteiden aloittaminen Yyterinsantojentien mutkan korjaamiseksi, valtuustoaloite, Arto Nurmi
	§ 18 Meri-Porin palvelualueen koulupiiriraja En&auml;j&auml;rven koulun osalta muutettava entiselleen, valtuustoaloite, Heidi Sakari
	§ 19 Ruosniemess&auml; sijaitsevan Ylikyl&auml;ntien hidastaminen, valtuustoaloite, Jani-Petteri Pajukoski
	§ 20 Porin kaupungin toimittava pelastajakoulutuksen aloittamiseksi Porissa, valtuustoaloite, useat valtuustoryhm&auml;t, ensimm&auml;inen allekirjoittaja Raisa Ranta
	§ 21 En&auml;j&auml;rven koulun ja Meri-Porin yhten&auml;iskoulun l&auml;hikoulu rajojen palauttamiseksi ennalleen, valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimm&auml;inen allekirjoittaja Mika Aho
	§ 22 En&auml;j&auml;rven koulun kent&auml;n muuttaminen nykyaikaiseksi l&auml;hiliikuntapaikaksi, valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimm&auml;inen allekirjoittaja Mika Aho
	§ 23 Valtuustoryhmien j&auml;rjest&auml;ytyminen
	§ 24 Porin vammais- ja vanhusneuvostoille my&ouml;nnet&auml;&auml;n suora my&ouml;s aloitteenteko-oikeus kaupunginvaltuustossa, valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimm&auml;inen allekirjoittaja Juha Kantola


